
PROTOKÓŁ NR 9/2010 

z posiedzenia Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji 

w dniu 21.10.2010 r.  

 
 

 

Obecni : 

Według załączonej listy obecności ( załącznik nr 1 protokołu ). 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Informacja o bieżącej sytuacji finansowej gminy. 

2. Podsumowanie działalności komisji za okres V kadencji Rady Miejskiej . 

3. Ocena zabezpieczenia miasta i poszczególnych dzielnic w infrastrukturę społeczną 

i techniczną. 

4. Opinie w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2011 rok. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Przyjęcie Protokołu Nr 8/2010 z posiedzenia komisji w dniu 23.09.2010 r.  

 

                       

 Przewodniczący komisji Jan Wieczorek przywitał zaproszonych Gości : Sekretarza 

Miasta, Podinspektora ds. Promocji Miasta, a następnie Burmistrza Miasta, Skarbnika 

Miasta oraz członków komisji. 

Stwierdził, że posiedzenie komisji zostało zwołane prawidłowo i obecnych  jest ponad 

50% członków komisji, wobec tego może ona podejmować wiążące wnioski. 

Przedstawił wyżej podany porządek posiedzenia, który został przyjęty jednogłośnie 

przy 8 głosach za. 

 

 

Ad. 1 

Skarbnik Miasta Danuta Żerdka omówiła realizację budżetu gminy Bieruń na dzień 

30.09.2010 r. według zestawienia tabelarycznego stanowiącego zał. nr 2 do protokołu. 

Poinformowała, że dochody budżetowe zostały wykonane w 73,65% czyli poniżej 

wskaźnika upływu czasu, który wynosił 75,00, wydatki ogółem w 60,47 %, w tym 
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wydatki bieżące w 63,20 %, a wydatki majątkowe w 53,72 %. Zasygnalizowała, że na 

niewykonanie dochodów składają się środki unijne, opłata eksploatacyjna, podatek od 

osób fizycznych. Pożyczki i kredyty spłacane są zgodnie z harmonogramem spłat. 

Następnie poinformowała o wysokości środków na lokatach i rachunku bankowym 

gminy na dzień 20.10.2010 r. według dodatkowego zestawienia. Podała wysokość 

przewidywanych wpływów, a następnie wydatków, jakie gmina poniesie do końca  

m-ca października br.  

Ponadto udzieliła odpowiedzi na pytania radnych : Jerzego Judy, Andrzeja 

Bibrzyckiego oraz Przewodniczącego komisji Jana Wieczorka. 

 

 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji  po dyskusji przyjęła jednogłośnie przy  

9 głosach za, następujące wnioski : 

Wniosek 1 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji wnioskuje o wyjaśnienie przez Skarbnika 

Miasta na najbliższej Sesji Rady Miejskiej sprawy zaległości wspólnot 

mieszkaniowych związanych z usuwaniem azbestu 

 

Wniosek 2 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji przyjęła do wiadomości aktualną sytuację 

finansową gminy Bieruń na dzień 30.09.2010 r. 

 

 

Ad. 2 

Przewodniczący komisji Jan Wieczorek poinformował, że materiał dotyczący 

wykonania wniosków komisji, omawiany na posiedzeniu w lipcu br. jest jednocześnie 

materiałem podsumowującym działalność komisji. Zaproponował by radni do czasu 

Sesji w listopadzie br. zapoznali się z artykułem w „Rodni”. 

Przewodniczący Rady Henryk Skupień poinformował, że będzie opracowany materiał 

sprawozdawczy z działalności Rady V kadencji.  
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Ad. 3 

Przewodniczący komisji Jan Wieczorek poinformował, że radni otrzymali  pisemnie 

opracowane materiały dotyczące propozycji budowy, przebudowy, remontów dróg  

i ulic oraz  zakończenia kanalizacji w gminie, które stanowią zał. nr 2 do protokołu. 

Zwrócił się o zgłaszanie pytań do powyższych opracowań. 

 

W czasie dyskusji, w której głos zabrali radni : Jerzy Juda, Sylwester Ficek, Andrzej 

Bibrzycki, Przewodniczący komisji Jan Wieczorek, Przewodniczący Rady Henryk 

Skupień, Burmistrz zgłoszono następujące uwagi : 

- ul. Węglowa w fatalnym stanie technicznym, nie jest uwzględniona w planach 

remontów, 

- propozycje remontów dróg trzeba przeanalizować i wyznaczyć z tych 

propozycji priorytety do realizacji, 

- pogłębianie się dystansu w zakresie infrastruktury technicznej  

w poszczególnych dzielnicach - Jajosty, Ściernie, Domy Polne. 

 

 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji po dyskusji przyjęła jednogłośnie przy  

9 głosach za, następujące wnioski :  

Wniosek 3 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji przyjęła do wiadomości informację  

w sprawie budowy, przebudowy, remontów dróg, ulic i chodników oraz zadań do 

realizacji zakończenia skanalizowania gminy z uwagą dotyczącą potrzeby 

równoważnego rozwoju wszystkich części miasta i zintensyfikowania działań dla 

pozyskiwania środków zewnętrznych  

  

Wniosek 4 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji wnioskuje do Burmistrza Miasta by  

w wykazie propozycji budowy, przebudowy lub remontów dróg, ulic i chodników ująć 

również ul. Węglową 
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Ad. 4 

Przewodniczący komisji Jan Wieczorek poinformował, że członkowie komisji 

otrzymali obszerny materiał dotyczący podwyższenia stawek wszystkich podatków  

i opłat lokalnych, w tym porównawczo z innymi gminami ościennymi. Propozycja 

podwyższenia stawek obejmuje  2%,  2,5% oraz  3%. 

 

Komisja Finansów po przeanalizowaniu propozycji i dyskusji przyjęła jednogłośnie 

przy 8 głosach za, następujący wniosek : 

Wniosek 5 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji proponuje by przyjąć na 2011 rok wzrost 

podatków o 2,5 % 

 

Komisja Finansów w sprawie opłaty targowej przyjęła większością głosów przy  

7 głosach za, 1 wstrzymującym, następujący wniosek : 

Wniosek 6 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji proponuje by podwyższyć opłatę targową na 

2011 rok we wszystkich pozycjach o 1,00 zł 

 

 

Ad. 5 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji zaopiniowała projekty następujących uchwał, 

które zostały przygotowane na najbliższą Sesję Rady : 

 

a) w sprawie dzierżawy gruntów gminnych, 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Andrzej Bibrzycki poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisję. 

 

Komisja Finansów przyjęła jednogłośnie przy 8 głosach za, następujący wniosek :  
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Wniosek 7 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje projekt uchwały          

w sprawie dzierżawy gruntów gminnych 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego będącego własnością 

Gminy Bieruń   położonego w Bieruniu, 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Andrzej Bibrzycki poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisję. 

 

Komisja Finansów przyjęła jednogłośnie przy 8 głosach za, następujący wniosek :  

Wniosek 8 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego będącego własnością 

Gminy Bieruń   położonego w Bieruniu 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w drodze bezprzetargowej 

części budynku położonego przy ul. Turystycznej 1 w Bieruniu, będącego 

własnością Gminy Bieruń, 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Andrzej Bibrzycki poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisję. 

 

Komisja Finansów przyjęła jednogłośnie przy 8 głosach za, następujący wniosek : 

     Wniosek 9 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w drodze bezprzetargowej 

części budynku położonego przy ul. Turystycznej 1 w Bieruniu, będącego 

własnością Gminy Bieruń 
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d) w sprawie przystąpienia Gminy Bieruń do realizacji projektu „Wszystkiego co 

najlepsze nauczyłem się w przedszkolu – bieruńskie przedszkola przyjazne 

dzieciom i ich rodzicom”, 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Andrzej Bibrzycki poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisję. 

 

Komisja Finansów przyjęła jednogłośnie przy 7 głosach za, następujący wniosek :  

     Wniosek 10 

  Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje projekt uchwały          

w sprawie przystąpienia Gminy Bieruń do realizacji projektu „Wszystkiego co 

najlepsze nauczyłem się w przedszkolu – bieruńskie przedszkola przyjazne 

dzieciom i ich rodzicom” 

  

e) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru 

tego podatku w drodze inkasa w 2011 r., 

 

Skarbnik Miasta poinformowała, że w projekcie uchwały został przyjęty wzrost 

stawek podatku o 2,5%. 

 

Komisja Finansów przyjęła jednogłośnie przy 7 głosach za, następujący wniosek :  

Wniosek 11 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje projekt uchwały  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru 

tego podatku w drodze inkasa w 2011 r. 

 

f) w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na rok 2011, 

 

Skarbnik Miasta poinformowała, że nie przyjęto górnych stawek podatku od 

środków transportowych. 

 

Komisja Finansów przyjęła jednogłośnie przy 7 głosach za, następujący wniosek :  
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     Wniosek 12 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje projekt uchwały          

w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na rok 2011 

 

g) w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej, poboru opłaty w drodze 

inkasa oraz ustalenia terminu płatności dla inkasentów w 2011 roku, 

 

Skarbnik Miasta poinformowała, że przyjęto wzrost opłaty o 1,00 zł we 

wszystkich pozycjach w stosunku do 2010 r. oraz powołuje się inkasentów. 

 

Komisja Finansów przyjęła jednogłośnie przy 7 głosach za, następujący wniosek : 

Wniosek 13 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje projekt uchwały          

w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej, poboru opłaty w drodze 

inkasa oraz ustalenia terminu płatności dla inkasentów w 2011 roku 

  

h) w sprawie poboru podatku rolnego i leśnego w drodze inkasa w 2011 r., 

 

Skarbnik Miasta poinformowała, że do poboru w/wym. podatku powołuje się  

2-ch inkasentów. 

 

Komisja Finansów przyjęła jednogłośnie przy 7 głosach za, następujący wniosek : 

Wniosek 14 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje projekt uchwały          

w sprawie poboru podatku rolnego i leśnego w drodze inkasa w 2011 r. 

 

  

i) w sprawie opłaty od posiadania psów w 2011 r., 

 

Komisja Finansów po dyskusji przyjęła  większością głosów przy 6 głosach za,  

1 wstrzymującym,  następujące wnioski : 
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Wniosek 15 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji wnioskuje o przedstawienie przez 

Skarbnika Miasta na najbliższej Sesji Rady Miejskiej informacji w sprawie 

dochodów z opłaty od posiadania psów oraz sprawy oznakowania psów 

 

Wniosek 16 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje projekt uchwały  

w sprawie opłaty od posiadania psów w 2011 r. 

 

j) w sprawie zmian budżetu. 

 

Skarbnik Miasta omówiła zmiany zgodnie z załącznikiem. 

Radny Przemysław Major zgłosił wniosek dotyczący wyjaśnienia na najbliższej 

Sesji sprawy budowy placów zabaw w Bieruniu Nowym. 

 

Komisja Finansów przyjęła jednogłośnie przy 7 głosach za,  następujący wniosek : 

Wniosek 17 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje projekt uchwały          

w sprawie zmian budżetu 

 

Ad. 5 

 

W ramach spraw bieżących : 

1. Komisja Finansów zapoznała się z opracowaną pisemnie „Informacją Wydziału 

Ładu Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami : Perspektywa rozwoju 

miasta w świetle zmian układu przestrzennego, spowodowanych działaniem 

górnictwa i zmianą stosunków wodnych i w wyniku dyskusji wprowadziła zmiany 

do jej treści oraz przyjęła jednogłośnie przy 8 głosach za,  następujące wnioski : 

Wniosek 18 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji wnioskuje by w informacji Wydziału GPN 

dotyczącej perspektywy rozwoju miasta w świetle zmian układu przestrzennego, 

spowodowanych działaniem górnictwa i zmianą stosunków wodnych, 
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„podsumowanie” przenieść do „wniosków” i użyć we wszystkich przypadkach tryb 

rozkazujący 

 

Wniosek 19 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje „Informację 

Wydziału GPN dotyczącą perspektywy rozwoju miasta w świetle zmian układu 

przestrzennego, spowodowanych działaniem górnictwa i zmianą stosunków 

wodnych” z przegłosowanymi poprawkami 

 

2. Sekretarz Miasta poinformował, że Radca Prawny Joanna Łabuś wniosła uwagi do 

skierowanego na najbliższą Sesję Rady projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2011 rok i zapoznał 

opinią prawną w tej sprawie. 

Komisja Finansów po dyskusji przyjęła jednogłośnie przy 8 głosach za,  

następujący wniosek : 

Wniosek 20 

W związku z negatywną opinią Radcy Prawnego dotyczącą projektu uchwały  

w sprawie przyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami uprawnionymi na 2011 rok, Komisja Finansów, Rozwoju  

i Promocji odstępuje od wydania konkretnej opinii w tej sprawie 

  

3. Komisja Finansów zapoznała się z treścią pisma Pana Romana Kubicy w sprawie 

sprzedaży na rzecz gminy działki zabudowanej, położonej przy ul. Oświęcimskiej. 

 

Komisja Finansów po dyskusji przyjęła większością głosów przy 6 głosach za,  

1 wstrzymującym,  następujący wniosek : 

Wniosek 21 

Ze względu na sytuację finansową gminy, Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji 

nie widzi możliwości zakupu nieruchomości Pana Kubicy za zaproponowana cenę 
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Ponadto : 

a) radny Andrzej Baron zgłosił wniosek dotyczący egzekwowania czystości  

i porządku w mieście, 

Komisja Finansów po dyskusji przyjęła jednogłośnie przy 8 głosach za,  

następujący wniosek : 

Wniosek 22 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji wnioskuje do Burmistrza  

o zintensyfikowanie i egzekwowanie sprzątania miasta przez firmy, z którymi 

gmina podpisała umowy 

 

b) radny Czesław Matyjasik zajął negatywne stanowisko w sprawie wydania 

książki okolicznościowej z okazji 25-lecia SP Nr 3 autorstwa Pana Ryszarda 

Piskorka.  

 

 

 

Ad. 6 

Protokół Nr 8/2010 z posiedzenia komisji w dniu 23.09.2010 r. został przyjęty 

jednogłośnie przy 8 głosach za. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała :  Elżbieta Dukat 

 


